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De vereniging. 
Eind 2022 had de vereniging 230 leden, onder te verdelen in 189 volwassen leden, 35 zogenaamde “dubbelleden” en 6 
jeugdleden.  
Op 20 april en 9 november was er een Algemene Leden Vergadering, aan die van april werd deelgenomen dor 21 leden 
terwijl die van november een record opkomst liet zien van 34 leden.  
Het bestuur kwam vier maal bijeen (op 11 januari, 30 maart, 22 juni en 6 oktober). Opvallende zaken die speelden 
waren het toenemend aantal, soms langdurig, openstaande vacatures bij de verschillende werkgroepen en het gedoe 
rond nieuwe wetgeving ter voorkoming van misbruik van functies die voor onze VWG eigenlijk niet relevant is maar 
waaraan we wel moeten voldoen (WBTR = Wet Bestuur en Toezicht Rechtspersonen, maar ook UBO = Ultimate 
Beneficial Owner verklaringen van bestuurders). Allemaal energie die niet ten goede komt aan waar we voor staan: 
vogels en natuur.  
De Winterkoning. 
De Winterkoning wordt al een paar jaar grotendeels digitaal verzorgd. We drukken elk kwartaal nog maar 40 papieren 
(zwart/wit) boekjes naast de bulk van ca. 210 digitale (full colour) versies. De redactie heeft overigens wel behoorlijk 
meer werk aan de twee versies naast elkaar en zoekt daarom al jaren versterking en kijkt ook heel erg uit naar de 
volledige digitalisering per 2023. De Winterkoning verscheen ook in 2022 weer vier keer, steeds op tijd. In de laatste 
ALV van 2022 heeft het bestuur nog wat extra tijd gevraagd om nogmaals te kijken naar volledige digitalisering vs. 
eventuele andere opties.  De voormalige “lopers” van de papieren Winterkoning zijn inmiddels vrijwel allemaal 
nogmaals persoonlijk bedankt voor hun inspanningen in het verleden met de bronzen Speld van Verdienste. 
Tellingen / waarnemingen. 

Leden van de VWG hebben ook in 2022 weer meegedaan aan broedvogelinventarisaties voor PWN en de diverse 
telprojecten van Sovon: Broedvogel Monitoring Project BMP, Meetnet Urbane Soorten  MUS, Punt-TransectTellingen 
PTT in december, ganzen- en zwanentellingen, midwintertelling watervogels, slaapplaatstellingen van Grote Zilverreiger, 
Aalscholver, Grutto en Wulp, en Live-Atlas. Aantallen en broedsucces van specifieke (groepen van) vogelsoorten werden 
bijgehouden door de werkgroepen Roofvogels, Slechtvalk, Steen- en Kerkuil, Bosuil en IJsvogel. Trektellers registreerden 
220 uur aan zeetrek en 94 uur aan landtrek op de telposten bij Castricum aan Zee en in het Vogelduin. Op de 
vinkenbaan werden gedurende een groot deel van het jaar vogels geringd voor onderzoek naar trekbewegingen en 
demografie. Op waarneming.nl werden in 2022 in totaal 52500 losse waarnemingen van vogels in het werkgebied 
ingevoerd door 1670 verschillende waarnemers, waarvan een groot deel door VWG-leden. 
In 2022 werden in ons werkgebied 269 inheemse vogelsoorten vastgesteld, vier meer dan het gemiddelde over de 
voorgaande vijf jaren. Nieuw voor de regio waren Siberische Taling en Noordse Boszanger. De regiolijst telt daarmee nu 
356 soorten. Bijzonderheden in 2022 waren verder Roodkopklauwier, Bergfluiter, Raddes Boszanger (ringvangst) en 
Zwartkopgors. Ook vermeldenswaard zijn een Steenuil, 4 Vale Pijlstormvogels, 7 Steppekiekendieven, 10 
Roodpootvalken, Zwarte Zeekoet, 4 Steltkluten, Graszanger, Orpheusspotvogel, Grauwe Fitis, Hume’s Bladkoning en 2 
Pallas’ Boszangers. Bijzondere broedgevallen of  territoria waren er van Grote Karekiet (2), Engelse Gele Kwikstaart (3-4) 
en Roodmus (3 territoria). 
Samenwerking / overleg met PWN.  
Het reguliere en structurele overleg met PWN is na de corona periode gelukkig weer hervat. Er vond verder meerdere 
malen ad hoc overleg plaats, over hoofdlijnen en ook operationeel. Onderwerpen waren o.a. de voor winter 2022/3 
geplande werkzaamheden in het duin met een late nabrander over ICas, het Strand en Strandplateau van Castricum, 
dagrecreatie vs. verblijfsrecreatie, zonering, de Vlotter, de Zanderij en vernieuwing van de uitkijktoren op de Kruisberg. 
Op operationeel niveau (denk aan vinkenbaan en roofvogelaars) was er steeds goed overleg. 
Het Vogelringstation Castricum.  
In 2022 zijn er tijdens 1340 uur (235 dagen) in totaal 13081 vogels gevangen, waarvan 1203 terugvangsten, verdeeld 

over 130 soorten. Dit aantal vogels is vergeleken met eerdere jaren aan de lage kant. In voorgaande jaren werden 

gemiddeld ongeveer 15000 vogels per jaar gevangen. 

Onder andere Cetti’s Zanger (64), Rietzanger (470), Grote Karekiet (5), Roodborsttapuit (102), Heggenmus (234), 

Waterpieper (40) en Keep (104) zijn in grotere aantallen gevangen dan in eerdere jaren. En onder andere Witgat (12)(!), 

Sprinkhaanzanger (102), Goudhaan (121), Kramsvogel (62) en Kwartel (3) werden daarentegen juist in mindere 

aantallen gevangen. 

Bijzondere niet jaarlijkse vangsten waren onder andere Bijeneter (nieuwe baansoort), Smelleken, Humes bladkoning, 

Pallas’ boszanger, Raddes Boszanger, Noordse Boszanger (nieuwe baansoort) en Siberische Boompieper. 

In het voorjaar van 2022 is de zuidwand van de vinkershut gerenoveerd, dankzij Jan Visser en Dick Dekker. De onkosten 

voor materialen zijn gedragen door PWN.  

In het najaar van 2022 is de netsectie ‘OS’ opgeheven in het bosje aan de oostkant van de Van Oldenborghweg. Hier is 

het bos verwijderd door het PWN omdat het bos boven waterleidingen staat wat ongewenst is in geval van calamiteiten 

en er schade aan leidingen kan ontstaan door boomwortels. 

 

http://waarneming.nl/


In de derde week van december was er een korte periode met matig strenge vorst in Nederland, tijdens deze week is er 

op verschillende dagen gepoogd iets van de ‘vorsttrek’ te vangen. Dit leverde vangsten op van verschillende steltlopers 

waaronder watersnip (34), kievit (17), bonte strandloper (3), wulp (2) en één IJslandse tureluur. 

Zie voor meer cijfers en vangsten: https://trektellen.nl/site/totals/365/2022 

Werkgroep lezingen en Excursies. 
Er waren in 2022 drie lezingen. Na de coronatijd kon zaterdag 17 maart nog snel een lezing worden georganiseerd, 
helaas met een zeer lage opkomst. Wij hadden verwacht dat de zaal vol zou zijn. Dus totaal twee lezingen op de 
zaterdagmiddag en één op een doordeweekse avond. De Hoep had een flyer gemaakt en de commissie verzorgde de 
kopij voor de kranten. Er waren in totaal 122 bezoekers (gemiddeld 40,6 per lezing) waarvan 78 leden en 44 niet-leden. 
Na de ALV in april was er een korte lezing over Boommarters door Leo Heemskerk en aansluitend aan de ALV van 
november ging Hans Schekkerman in op de verschillen tussen de diverse strandlopers. 
Er waren 15 dag/ochtendexcursies gepland en er werd één ad hoc excursie naar de Nachtzwaluwen gehouden bij 
Schoorl. Eén excursie werd uitgesteld naar een andere datum wegens slecht weer. De ad hoc excursie naar de 
Lachsterns is niet gehouden omdat er zeer weinig meldingen waren van Lachsterns. De gemiddelde opkomst, inclusief 
de excursieleider, was 7,1. In mei hadden we een prachtig weekend in Zeegse met 12 deelnemers. We bezochten mooie 
gebieden in Groningen en Drenthe. 
De deelname aan excursies loopt al lange tijd terug, ook al vóór de coronatijd. Hetzelfde geldt voor de deelname aan de 
lezingen. Mogelijk speelt het verouderende ledenbestand ons hier parten terwijl verjonging uitblijft.  
Tijdens de ALV in november heeft onze commissie, Marian van Leeuwen, Renie van der Werf en Ronald Sunnotel, haar 
werkzaamheden overgedragen aan de nieuwe commissie, Aalko Veldman, Annegreet van Arkel en Bob de Vries. Wij 
wensen hen veel succes. 
Werkgroep Publieksactiviteiten.  
In mei werkte de VWG mee aan de EUROBIRDWATCH;  er werden meerdere excursies gegeven die goed werden 
bezocht .Deelnemers waren zeer enthousiast en vroegen of het volgend voorjaar weer werd gedaan.  
Werkgroep Jongeren.  
Voorafgaand aan de aftrap van het nieuwe seizoen werd op 26 juli door de leden van de werkgroep jongeren gewerkt 
aan een update van het draaiboek, het afgelopen excursieseizoen geëvalueerd en het programma van de komende 
excursies vastgesteld. De werkgroep bestaat uit de coördinatoren Micha de Heus en Hans Kuperus en verder Henk van 
der Leest en Hans Stapersma. De echte aftrap van het nieuwe seizoen 2022-2023 was op 27 aug in Dorpshuis De Kern. 
Aan de daar aanwezige jongeren werd het jaarprogramma van de komende excursies gepresenteerd. Het programma 
2022-2023 is te vinden op de website en was opgenomen in de Winterkoning.  
De excursies van 2022 waren: 4 sept 2022, Waterberging Noorderveld; 2 Oktober 2022, Vogeltrek NHD reservaat;13 nov 
2022, Vinkenbaan;11 dec 2022, uilenballen pluizen.  
De excursie leiders drukken de deelnemende jongeren op het hart een verslagje te schrijven over de excursie voor in de 
Winterkoning maar helaas lukt het de jongere die ‘aan de beurt is’ niet altijd om dit te doen.  
Jeugdleden en whatsappgroep De Spotvogels. Er zijn op dit moment 6 jeugdleden. Afgelopen jaar hadden we nog 11 
jeugdleden. Al deze leden worden voor elke excursie via de mail uitgenodigd. Er komen tot nu toe geen nieuwe 
jeugdleden bij. Voor een snelle(re) communicatie tussen de werkgroep en de jongeren de jongeren onderling is de 
Whatsapp groep ‘De Spotvogels’ gestart. Deze leuke naam is door een jeugdlid zelf bedacht. Er zijn nu vier jongeren lid 
van deze whatsapp groep. We hopen dat in de toekomst meer jongeren zich bij deze groep willen aansluiten.   
De werkgroep heeft zorgen om het kleine aantal (actieve) jeugdleden. Hoe kunnen we dat aantal laten groeien? In de 
huidige tijd zijn veel jongeren, naast schoolwerk en studie, druk met allerlei bezigheden in de weekenden. Maar 
ondanks de drukte zijn nog altijd jongeren die zich interesseren voor de natuur en in het bijzonder voor vogels en 
daarvoor tijd maken. Misschien hebben ze wel interesse om lid te worden maar weten ze ons nog niet te vinden. Hoe 
kunnen we die jongeren bereiken? Het kan helpen meer reclame te maken voor de jongerenexcursies door 
uitnodigende presentaties te geven op scholen in ons werkgebied. En kijk zelf eens in je omgeving: is er misschien een 
kind in je buurt of familie die je kan wijzen op de jeugdvogelclub? Laat hem of haar dan vooral de website zien en vertel 
dat ze geheel vrijblijvend een keer mee kunnen op excursie.  
Werkgroep Ruimtelijke Ordening.  
De werkgroep bestond voor het grootste deel van 2022 uit 6 leden; helaas namen we tegen het eind van het jaar 
afscheid van Piet Singer (met Speld van Verdienste). Er is dus zeker één vacature in de werkgroep en er is altijd zoveel te 
doen dat we best nog verdere versterking kunnen gebruiken.  
Afslag A9. De Gemeentes (vooral Heiloo) zijn nog steeds “in ontkenning” betreffende de vernietiging van hun 
voorgestelde bouw- en bestemmingsplannen door de Raad van State en blijven hardnekkig werken aan het zo veel 
mogelijk repareren van de harde afwijzingsgronden. De Vogelwerkgroep heeft vooral ingezet op een fatsoenlijke 
natuurcompensatie in geval van de onverhoopte aanleg van een eventuele afslag A9. Die is voorlopig nog niet aan de 
orde dus volgden we in 2022 vooral de (politieke) ontwikkelingen. Blijft een feit dat we door veel te premature en soms 
zelfs illegale “voorbereidende werkzaamheden” in natuur en landschap door onze overheden helaas veel natuur en 
goed vogelbiotoop rondom de Kooibrug en in het Die-gebied zijn kwijt geraakt; daaronder ook het enige 
boomvalkennest in ons werkgebied. 
Tata Steel. Geen enkele voortgang. 

https://trektellen.nl/site/totals/365/2022


Zanderij-Noord. De Vogelwerkgroep steunt van harte de door PWN ontwikkelde plannen voor het omzetten van de 
Zanderij-Noord in natuur in lijn met de samen met alle betrokkenen opgestelde hoofdlijnennota. Helaas houden enkele 
grondeigenaren en speculanten het proces op omdat ze – bot gezegd – meer geld willen. Er zijn nu weer dure externe 
bemiddelaars ingehuurd om de zaak vlot te trekken. Wij hebben in 2022 ook weer aangedrongen op het beter gebruik 
van het schone water dat de Zanderij aan de (noord)oostzijde uiteindelijk verlaat. Wij zien kansen in Bakkum en vooral 
Castricum voor het ontwikkelen van een ecologische verbindingszone zone die aansluit op de Schulpvaart. 
Het “Knelpunt” Beverwijkerstraatweg in Castricum stond in 2022 constant op de (politieke) agenda en in de publiciteit 
maar van de Vogelwerkgroep werd weinig gevraagd omdat het allerlei zaken binnen het dorp betrof; randweg-
oplossingen lijken inmiddels “definitief” van de baan (voor hoe lang?). 
Strand en strandplateau Castricum. 2022 begon veelbelovend met een tijdelijke werkgroep o.l.v. Mees Hartvelt die 
poogde tijdig een set van zo breed mogelijk gedragen adviezen af te scheiden aan de na de verkiezingen nieuw te 
vormen Gemeenteraad en College. Dat leidde wel tot betere discussies tussen partijen maar niet tot echte doorbraken 
en/of samenwerking. Met name Biesterbos, de pachter/uitbater van het parkeerterrein bleef erg solistisch opereren 
terwijl in de loop van 2022 ook bleek dat niet iedereen het achterste van z’n tong had laten zien. Het duurde ook nogal 
lang voordat de nieuwe wethouder strandzaken ingewerkt was, blijkens een wel zeer weinig inhoudelijke OSC in het 
najaar. Goed nieuws was de betere onderlinge samenwerking van de “natuurpartijen” waarbij PWN steeds duidelijker 
wees naar het ontbreken van de inbreng van de Provincie in de hele discussie, daarbij hintend op steeds grotere zorgen 
bij die partij over teruglopende biodiversiteit, te grote stikstof belasting, toenemende verblijfsrecreatie en de gevolgen 
van de klimaatverandering. 
Kustpact. Weinig voortgang. Accent van de weinige discussies hierover lagen op de binnenduinrand. De Vogelwerkgroep 
had te weinig menskracht om haar pogingen de Groene Ster hier op het strand in de strandzonering overeengekomen in 
het Kustpact in te vullen, krachtig te vervolgen. Hopelijk hebben we daar in 2023 meer tijd voor.  
Slechtvalken Laurentiuskerk. Ondanks dat de onder juridische druk afgedwongen natuurcompensatie (nestkast) voor 
het illegaal met gaas weren van daar broedende slechtvalken veel te laat was (maart), is er tot ons grote genoegen toch 
gebroed met twee uitgevlogen jongen als resultaat.  
Groenbeleid. Het door de gemeente ingestelde Groenplatform, waarvan Arie Dekker als vertegenwoordiger van de 
VWG deel uitmaakt, heeft een grote bijdrage geleverd aan het in 2021 afgeronde groenbeleidsplan dat eind 2021 is 
vastgesteld. Hoewel de ambitie er niet van af spat kan dit beleidsplan bijdragen aan vergroening van het stedelijk gebied 
en een positieve impuls geven aan de kwijnende biodiversiteit. De nieuw aangestelde groenbeheerder heeft nu de taak 
om met de nieuwe wethouder uitvoering te gaan geven aan de geformuleerde beleidsdoelen. Er zal een beheer nota 
moeten komen waaraan de VWG via het Groenplatform een bijdrage wil gaan geven. In Heiloo heeft in de tweede helft 
van 2022 in het Fletcher Hotel de aftrap plaatsgevonden voor een nieuw groenbeleidsplan. Dit lijkt in 2023 zijn beslag te 
moeten krijgen. Piet Singer zal namens de VWG hier een bijdrage aan leveren. 
Aansluiting A8A9. Dit dossier kende in 2022 vooral politieke manoeuvres. De natuurbelangen in de discussie zijn helaas 
maar relatief bescheiden. De Vogelwerkgroep maakt zich vooral via de SVN met name sterk voor natte ecologische 
verbindingszones (vooral N-Z) en meer boerenlandvogels in een landschapsplan zonder verbindingsweg maar met nogal 
veel recreatie. De Vogelwerkgroep is sinds 2020 wel ook direct belanghebbende omdat de omgeving van de golfbaan bij 
Heemskerk sinds die tijd formeel bij ons werkgebied hoort. 
RES. We hebben gesproken met de initiatiefnemers van DUEC in Uitgeest over een zonneweide net ten noorden van 
Uitgeest. We hebben het initiatief en de gekozen vormgeving gesteund en voorzien van een lijstje met vogelvriendelijke 
aanbevelingen. 
Alkmaardermeeromgeving. We maken ons in toenemende mate zorgen over de groeiende recreatie op en rond het 
Alkmaardermeer ten koste van de natuur. We zien het kappen van vele heggen, struiken en bomen, het overal 
aanleggen van parkeerplaatsen, steeds meer boten in het riet, het steeds toegankelijker maken van rietlanden, steeds 
meer recreatiebungalows en tentenkampen, en steeds groter wordende  kampeerplaatsen. Jachthavens (Woudhaven, 
Akersloot) worden gemoderniseerd en aantrekkelijker gemaakt voor meer recreatie. We proberen de Saskerleidam 
toegevoegd te krijgen aan het NNN en ook vrij te houden van recreanten die via een nieuw pontje op diezelfde dam 
kunnen komen.   
Gemeentelijke Omgevingsvisies. We hebben in 2022 geparticipeerd in de totstandkoming van de Omgevingsvisies van 
de Gemeenten Castricum en Heiloo. Dat proces loopt overigens nog steeds en moet in 2023 afgerond worden. Essentie 
van onze inbreng is vooral dat we de visies veel te weinig ambitieus vinden. Voorontwerp en Concept waren/zijn vooral 
“meer van hetzelfde” en “pappen en nat houden”, terwijl er in de ogen van de Vogelwerkgroep vele mogelijkheden zijn 
voor echte visie en (groene) stippen op de gemeentelijke horizon. Een kritiekpunt is ook dat er 4 aparte visies komen 
voor 4 BUCH-gemeenten – echt een gemiste kans! 
Overig. Leden van de werkgroep RO hielden allerlei ruimtelijke ontwikkelingen in de gaten in ons werkgebied. Kort na 
corona waren in 2022 zulke ontwikkelingen nog wel minder en/of trager dan in de pre-corona tijd maar er trad in de 
loop van 2022 wel een behoorlijke versnelling op. RO werkgroep-leden deden daartoe regelmatig mee in meestal 
digitale bijeenkomsten, daartoe gedwongen door de corona maatregelen. 
Werkgroep IJsvogels.  
Het jaar 2022 was een jaar van herstel,  maar was uiteindelijk toch tegenvallend ijsvogeljaar. 
Vorig jaar geen broedgevallen, dit jaar 5 broedparen waarvan 1 met twee broedsels, de anderen met 



maar 1 broedsel. Het aantal uitgevlogen jongen is ongeveer 18 stuks. Echt veel is dat niet. Wat de oorzaak is is 
onduidelijk. Bij Kasteel Assemburg in Heemskerk is een broedpaar met 1 broedsel actief geweest, dat er geen tweede 
broedsel is geweest is waarschijnlijk door de vele fotografen veroorzaakt. Socialmedia en een onlinecursus op tv NH en 
TV Heemskerk van een fotograaf in Heemskerk werkte ook niet mee. In goed overleg met de boswachters daar is het 
wandelpad op landgoed Marquette langer afgesloten geweest in verband met het tweede broedsel van het paartje 
daar. Verder hebben we samen met Tennet een IJsvogelwand aangelegd in een nieuw stuk natuur met een meertje bij 
de randweg in Beverwijk. De ijsvogel heeft zich na het aanleggen enkele keren laten zien in de buurt van het nieuwe 
wandje. Er is goed contact met het landschap NoordHolland voor de aanleg van een ijsvogelwand in Akersloot, 
waarschijnlijk wordt die dit voorjaar nog aangelegd. 
Werkgroep Roofvogels.  
Voor de wespendief werden vier territoria vastgesteld. Er werden drie nesten gevonden: twee succesvol, beide met 
twee uitgevlogen jongen. Het derde was een zomernest, later in het seizoen gebouwd. Opvallend was het hoge aantal 
onvolwassen wespendieven in augustus. Dit zijn voor een groot deel rondzwervende vogels uit andere gebieden. Van 
de havik was het aantal territoria twaalf. Er waren ook twaalf nesten, waarvan tien succesvol met 27 uitgevlogen 
jongen. Van de sperwer was het aantal territoria dertien. Er waren zeven nesten waarvan zes succesvol met tenminste 
17 uitgevlogen jongen. Van de buizerd was het aantal territoria 42. Er werden 29 nesten gevonden waarvan slechts 15 
succesvol met minimaal 30 uitgevlogen jongen. Wederom een matig jaar. Vooral in gebied Castricum waren veel 
mislukte nesten (7 van de 8), mogelijk komt dit doordat ze met vogelgriep besmette prooien uit het waterwingebied 
hebben gegeten. Hard bewijs hiervoor is er echter niet. Van de torenvalk werden dertien jachtterritoria vastgesteld. Er 
werden geen nesten gevonden. Van de boomvalk werden vijf jachtterritoria vastgesteld. Ook hier zijn geen 
broedgevallen vastgesteld. 
Voorafgaand aan het broedseizoen is door de PWN een dennenperceel gekapt waarin in 2021 een buizerd 3 jongen 
groot bracht. Het baart de roofvogelwerkgroep zorgen dat de PWN maar door gaat met het vernietigen van geschikt 
biotoop voor roofvogels (en andere dieren). Als reden wordt opgegeven de drinkwatervoorziening of het “omvormen” 
naar andere natuur, met doelsoorten waarvoor het PWN een instandhoiudingsverplichting heeft. Het beschermen van 
al bestaande natuur lijkt steeds daardoor lagere prioriteit te krijgen. 
Werkgroep Slechtvalken.  
“Eind van de winter is het vrouwtje regelmatig bij de kast op het Tata terrein gezien, later ook het mannetje. Tijdens het 
observeren is er weinig interactie tussen de valken waargenomen. Half april lag er 1 ei in de kast en daar bleef het bij, 
dit ei is verder niet uitgebroed. Naar de reden van het mislukken kunnen we alleen maar gissen. 
De plek in de Laurentiuskerk waar afgelopen jaren ook een paartje slechtvalk broedde, is in de winter 2021/2022 
ontoegankelijk gemaakt. Men vond dat de nestelende valken door vele poep schade veroorzaakten aan de toren. Op 
last van de provincie is pas begin maart een nestkast geplaatst als alternatieve broedplaats. Er werden tot de 
zomervakantie regelmatig twee exemplaren waargenomen, maar algemeen werd aangenomen dat er door de late 
plaatsing van de nestkast dit jaar niet gebroed is. Dat bleek toch het geval te zijn geweest; Huub Huneker meldt dat er 
dit jaar toch gebroed is en er twee jongen zijn uitgevlogen. 
Werkgroep Bosuilen.  
Met 58 territoria in 2022 tegen 74 in 2021 zijn er in het afgelopen jaar 16 bosuil territoria minder gevonden dan in 2021. 
Door de harde wind in januari en februari verdwenen vooral de bosuilen met hun territorium dicht bij het open duin.   
Werkgroep Grote Zilverreigers. 
In februari en december 2022 werden er normale aantallen slapende Grote Zilverreigers geteld. In oktober bleken ze 
niet op het starteiland te kunnen slapen door een te 
hoge recreatiedruk. De grote zilverreigers die kwamen 
kijken of ze daar konden slapen vertrokken richting 
Zuidschermer, toen het helemaal donker en er een 
groot vuur op het eiland. Later hoorden we dat het 
eiland was “opgeknapt” waardoor er meer recreatie 
mogelijk is. In december was het aantal zilverreigers 
weer normaal.  
  
Werkgroep Kerk- en Steenuilen. 
Het was een muizen-arm jaar en daarom ook een matig tot zeer matig jaar wat betreft Kerkuilen. De getallen zijn ook dit 
jaar niet helemaal compleet. In de twee regio’s samen waar ons werkgebied van de Vogelwerkgroep in valt waren er 5 
eerste broedsels Kerkuilen, die resulteerden in 13 geringde en evenveel uitgevlogen jongen. Ter vergelijking: in 2021 
waren dat 7 eerste broedsels met 24 geringde en 22 uitgevlogen jongen. In de twee regio’s samen zijn er 73 nestkast-
houders met tezamen 76 kasten. Er waren 4 terugmeldingen van geringde Kerkuilen, waarvan helaas 2 dood. In onze 
regio hangen 65 nestkasten voor Steenuilen. Helaas waren er ook dit jaar geen broedgevallen. 
 

feb-22 okt-22 dec-22 
 

12 0 53 Starteiland 

0 0 0 Limmer gat 

12 11 12 M v Vogelenzang 

1 11 4 Eng eendenkooi 

25 22 69 Totaal 


